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معاون تبليغات و ارتباطات       خراسان رضوي
اسلامي آستان قدس رضوي 
از برگزاري دوره هاي آموزشي شيعه شناسي ويژه اساتيد مسيحي 
دانش�گاه هاي كان�ادا در ح�رم مطه�ر رض�وي خب�ر داد. 
حجت الاسلام سيدجلال حسيني گفت: با تأس��ي از نامه مقام معظم 
رهبري به جوانان غرب و در راستاي روشنگري جامعه جوان و روشنفكر 
اروپاي��ي كلاس هاي آموزش��ي با حضور ۱۲ تن از اس��اتيد برجس��ته 
دانش��گاه هاي مختلف كانادا برگزار ش��د.  وي اف��زود: اين كلاس هاي 
آموزشي كه بنا به درخواست اين افراد برپا شده بود، به منظور آشنايي 
هرچه بيشتر جوانان با مباني اعتقادي تشيع و مقابله با شيعه هراسي و 
اسلام هراسي تشكيل شد.  حسيني افزود: اين دوره آموزشي با حضور 
استاد فرهيخته حجت الاس��لام محمدعلي شمالي عضو هيئت علمي 
مؤسسه آموزشي و پژوهش��ي امام خميني)ره( در حرم مطهر رضوي 
برگزار شد كه به تبيين زمينه ها و بايستگي هاي شيعه پژوهي و مهم ترين 

سرفصل هاي تاريخي و اعتقادي تشيع پرداخته شد. 

پايانه نهاوند كه با طراحي زيبا و مهندسي خاص 
اح��داث  ش��ده، داراي ۱۸ غرفه، س��الن انتظار، 
كافي شاپ و يك رس��توران و ۲ هزار و ۵۰۰ متر 
فضاي خارجي شامل انبار، سرويس بهداشتي و 
نمازخانه است. همچنين ۲ هزار و ۵۰۰ متر فضاي 
داخلي اين پايانه به كارواش و بخش هاي خدماتي 
براي خودروها در قسمت شرقي اختصاص يافته 
است. با اينكه اين پايانه مسافربري داراي امكانات 
قابل قبولي است اما با اين حال درگير مشكلاتي 
است كه امروز سرمايه گذار اين طرح از احداث اين 
پايانه ابراز پشيماني مي كند زيرا مسافران عبوري 
از شهرستان وارد شهر نهاوند نخواهند شد و عملًا 

پايانه مذكور ناكارآمد است. 
مدير پايان��ه مس��افربري نهاوند با بي��ان اينكه 
ناهماهنگي و عمل نكردن به مصوبات از س��وي 
مسئولان، اين پايانه را به تعطيلي خواهد كشاند، 

مي گويد: پايانه نهاوند تاكنون جز زيان و به تعويق 
افتادن اقس��اط بانكي عايدي براي سرمايه گذار 
و رانندگان��ي كه در اي��ن پايانه مس��افر جابه جا 
مي كنند، نداش��ته است.  اس��ماعيلي مي افزايد: 
در اين پايان��ه افزون بر ۹ ميلي��ارد تومان هزينه 
ش��ده و مقرر بود آورده دولت��ي آن ۱/۵ ميليارد 
تومان باش��د كه با وجود برخي مسائل همچون 
نبود طرح توجيهي مناسب ۹۰۰ ميليون تومان به 
سرمايه گذاران داده شد. با اينكه مجموع مشكلات 
پيش رو بيش از مسائلي است كه امروز مي بينيم 
اما هنوز مش��كل اساس��ي اي كه امروز بايد با آن 
دست و پنجه نرم كنيم اين اس��ت كه مسافران 
به سمت اين پايانه هدايت نمي شوند.  وي ادامه 
مي دهد: بر همين اساس در آخرين مصوبه جلسه 
ش��وراي ترافيك شهرستان مقرر ش��د كه براي 
هدايت بهتر مسافران به سمت پايانه جديد نهاوند 

سه ايس��تگاه علاوه بر ايس��تگاه ميدان ابوذر در 
ميدان هاي امام خميني)ره(، سيدالش��هدا )ع( و 
خيابان پيروزي رو به روي پايانه اسبق ايجاد شود. 
با اينكه شهرداري نسبت به نصب تابلو اقدام كرده 
اما با اين حال هنوز مسير تاكسي هاي شهرستان 
به پايانه منتهي نمي ش��وند و تاكس��ي ها در اين 
ايستگاه ها حضور ندارند. بنابراين با ادامه اين روند 
بايد در انتظار تعطيل ش��دن پايانه مسافربري و 
همچنين از بين رفتن اين همه اعتبار و زماني كه 

براي ساخت آن صرف شده است باشيم. 
   مردم و مسئولان دست به دست هم دهند

آمار ميانگين س��ال گذشته مس��افران خروجي 
از پايانه س��ابق شهرس��تان بي��ش از ۵۳ هزار و 
۳۸۱ مسافر در ماه بوده اس��ت كه امروز با بيش 
از ۵۰ درصد ري��زش و كاهش مس��افر در پايانه 
جديدالاحداث نهاوند روبه رو هس��تيم. بنابراين 

اميد است با حضور به موقع متوليان و دست به كار 
شدنشان در جهت رفع موانع پيش رو و همچنين 
كمك مردم بتوان تمامي مس��ائل و مش��كلات 
مربوط به پايانه نهاوند حل وفصل شود تا بيش از 

اين پايانه مذكور خسارت به بار نياورد. 
فرماندار نهاوند با اش��اره به علت بروز مش��كلات 
اكنون پايانه مسافربري نهاوند مي گويد: متأسفانه 
پايان��ه مسافركش��ي نهاون��د از ابت��دا به صورت 
كارشناس��ي جانمايي نش��ده و امروز با توجه به 
جمعيت شهرستان و موقعيت جغرافيايي پايانه 
نسبت به ساير نقاط شهر به طور كامل غيرمتعارف 
و كارشناسي نشده است.  كريم حميدوند با اشاره 
به مس��ائل پيش روي پايانه مس��افربري نهاوند 
مي افزايد: دليل اصلي اينكه مس��افران به سمت 
اين پايانه مسافربري نمي آيند، آنچه مدير پايانه 
مسافربري نهاوند ادعا مي كند، نيست بلكه عدم 
تبليغ مس��ئولان اين پايانه و به دنبال آن آش��نا 
نبودن مسافران با اين مركز از جمله مسائلي است 

كه منجر به عدم استقبال مسافران شده است. 
طبق گفته هاي اين مقام مسئول، تنها در صورتي 
كه متوليان كمي از سود خود بكاهند و مبالغي را 
صرف تبليغ براي اين مركز كنند، اين پايانه هم 
شناخته مي شود و موجي از مس��افران به زودي 
به س��مت اين پايانه جديد مي آيند. هر كاري در 
ابتداي شروع ممكن اس��ت با ضرر اندكي همراه 
باشد، بنابراين اگر متوليان اندكي از سود عايدي 
خود چشم پوشي و عوارض دريافتي را كمتر كنند 
مس��افران بدون هيچ گونه قوه قهريه اي، به سوي 

پايانه جديد نهاوند هدايت خواهند شد. 
با اينك��ه پايان��ه جديد التأس��يس از همه لحاظ 
ب��ا پايانه هاي قديمي متفاوت اس��ت، ام��ا با اين 
حال مش��كلات تنها به همان چن��د موردي كه 
متوليان اش��اره مي كنند هم ختم نمي ش��ود. از 
ديگر مش��كلات پايانه جديد نهاوند كامل نشدن 
تأسيسات گرمايش��ي آن است كه اكنون موجب 
نارضايتي مسافران شده است.  با تمام اين تفاسير 
و مش��كلات پيش روي پايانه مس��افربري جديد 
نهاوند، همچنين صرف هزينه هاي گزاف و انتظار 
۱۰ ساله مردم، اكنون نمي توان پايانه مذكور را به 
حال خود رها كرد و تمام هزينه و وقت صرف شده 
را يك شبه دور ريخت، چون مسئولان فراموش 
كرده بودند در ابتداي كار بايد محل مناسب تري 
را انتخاب مي كردند. اكنون از وقت اين صحبت ها 
گذشته و متوليان بايد ضمن رفع مشكلات رفاهي 
اين پايانه، راه را براي دسترس��ي بهتر مسافران 
هموار كنند تا اين مركز تأس��يس شده به سمت 

تعطيلي كشيده نشود. 

از سال ۹۱ تا به امروز قرار است جاده ۱۲ كيلومتري 
دهدشت - سوق تعمير و آسفالت ش��ود و مردم اين 
مناطق نگراني در اين مورد نداشته باشند. در آن زمان 
كار به پيمانكاري جديد داده شد، يك سال گذشت و 
دوطرف جاده كنده كاري شده به همان صورت باقي 
ماند. در شهريور ماه ۹۲ رئيس پليس راه كهگيلويه 
اعلام كرد: جاده سوق به دهدشت نياز به تعمير اساسي 
و اصلاح نقاط حادثه خيز دارد.  وضعيت جاده به جايي 
رسيد كه براي مسافران و كساني كه در اين مسير تردد 
مي كردند احساس نگراني به وجود آمد. شاهپور عابدي 
با بيان نبود علائم راهنمايي و رانندگي در اين مسير 
گفت: اصلاح و بازسازي اين جاده براي جلوگيري از 
تصادفات ضروري است.   وي با تأكيد بر توجه بيشتر 
مسئولان در س��اماندهي جاده س��وق به دهدشت 

افزود: در كنده كاري اين جاده هچ گونه مكاتبه اي با 
پليس راه انجام نشده كه مسيركنده كاري شده ۱۲ 
كيلومتري سوق به دهدشت يكي از خطرناك ترين 
جاده هاي استان است.   ابتداي سال ۹۳ رئيس اداره 
راه و شهرسازي كهگيلويه با بيان اينكه بهره برداري از 
جاده دهدشت - سوق يكي از اولويت هاي اصلي اين 
اداره است، اعلام كرد: فاز اول اين پروژه در سال جديد 
به بهره برداري خواهد رسيد.  علي اصغر تارم افزود: فاز 
اول اين طرح ش��امل ۲/۵ كيلومتر آسفالت از طرف 
دهدشت به سوق خواهد بود كه براي بهره برداري از فاز 
اول اين پروژه 4۰ ميليارد ريال هزينه مورد نياز است.   

   از وعده امسال تا وعده سال بعد
مسئولان كهگيلويه از ابتداي سال براي اين مسير نه 
چندان طولاني وعده دادند اما در عمل كاري در اين 

مسير انجام نشد و مردم اين منطقه و مسافران با همان 
وضعيت و شرايط در اين جاده رفت و آمد مي كردند.  
در آخرين روزهاي اسفند ۹۳ فرماندار سابق كهگيلويه 
از پيشرفت فيزيكي ۳۰ درصدي اين پروژه خبر داد.  
كرامت كريمي گفت: طول جاده دهدش��ت - سوق 
۹كيلومتر است و براي بهره برداري از اين طرح ۱۲۰ 
ميليارد ريال اعتبار مورد نياز است.  وي با اشاره به روند 
خوب ساخت جاده دهدشت - سوق اعلام كرد: ميزان 
اعتبار اين پروژه در سال جاري ۲۰ ميليارد ريال است. 
اين پروژه در دو فاز از سمت دهدشت به سوق در حال 
اجراست. كريمي با بيان اينكه جاده دهدشت- سوق 
تاكنون تلفات زيادي داده اس��ت، افزود: پيش بيني 
مي شود تا نيمه اول سال۹4 با دوبانده كردن بخش 
زيادي از اين مس��ير بسياري از مش��كلات جاده نيز 

برطرف خواهد ش��د.  نيمه اول سال ۹4 نيز گذشت 
اما با وجود آمار كشته شدن ۳۰ نفر در اين جاده، باز 
هم اين مسير ۹ كيلومتري به نتيجه نرسيد و پروژه به 

همان وضعيت قبل باقي ماند. 
   قول جديد مسئولان 

اين شرايط باعث شد كه مسئولان اين منطقه نيز در 
اين مورد صحبت كنند. در اين ميان بخشدار سوق 
با اش��اره به لزوم تلاش بيشتر مس��ئولان اداره راه و 
شهرسازي استان گفت: بلاتكليفي ۹ كيلومتر آسفالت 
در طول ۹ سال در كشور براي مسئولان ذي ربط نشان 
دهنده سهل انگاري است.  تورج رزمجو خواستار توجه 
ويژه مديركل راه و شهرسازي به تكميل وآسفالت راه 
دهدشت- سوق ش��د.  وي افزود: راه عبور ۵۰ هزار 
نفر از جمعيت بخش سوق و شهرستان لنده از اين 
مسير پرخطر است كه مشكل براي تردد خودروها 
وجود دارد.  اين درحالي اس��ت كه رئيس اداره راه و 
شهرسازي كهگيلويه در نيمه اول سال از پيشرفت 
فيزيكي 6۰ درصدي اين طرح خب��ر داد و گفت: دو 
كيلومتر از اين مسير از سمت دهدشت آماده آسفالت 
و سه كيلومتر نيز از سمت سوق تا پايان آذر امسال 
آسفالت خواهد ش��د.  فرماندار جديد كهگيلويه نيز 
با اشاره به اينكه اين پروژه تا قبل از آغاز به كار دولت 
فعلي تعطيل بوده است اعلام كرد: سال گذشته ۲۰ 
ميليارد ريال به اين پروژه اختصاص يافت كه تنها ۱۵ 
ميليارد ريال اين اعتبار تخصيص يافت.  علي پوزش 
آسفالت اين پروژه را يكي از اولويت هاي فرمانداري 
عنوان كرد و افزود: در س��ال ج��اري نيز۲6 ميليارد 
ريال از محل اعتبارات ماده ۱۸۰ اختصاص داده شده 
كه تاكنون اين اعتبارات براي بهسازي پروژه وصول 
نشده اس��ت.  در آخرين اظهارنظرها در ماه گذشته 
مديركل راه و شهرسازي كهگيلويه و بويراحمد گفت: 
پنج كيلومتر از محور ۹ كيلومتري سوق به دهدشت 
تا پايان سال جاري زير بار ترافيك خواهد رفت.  حسن 
فدائي اعلام كرد: در صورت��ي كه نقدينگي پروژه به 
صددرصد برس��د، پنج كيلومتر از اين محور تا پايان 
سال جاري به بهره برداري خواهد رسيد و تلاش داريم 
پنج كيلومتر از اين جاده با اولويت قرار دادن مسير از 
سمت دهدشت يا سوق آسفالت شود.  وي طول مسير 
را ۹ كيلومتر دانست و افزود: دو سال از اجراي پروژه 
مي گذرد و طي اين مدت 4۵ درصد پيشرفت فيزيكي 
داشته اس��ت.  مديركل راه و شهرسازي كهگيلويه 
و بويراحمد به مردم بخش س��وق اطمين��ان داد در 
صورت مساعد بودن شرايط آب و هوايي پنج كيلومتر 
از جاده تا پايان سال به بهره برداري برسد كه در غير 
اين صورت تا پايان تيرماه سال ۹۵ اين پنج كيلومتر 

زير بار ترافيك خواهد رفت. 
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پايانه مسافربري جديد نهاوند مسافر ندارد

مهلت5سالهبرايآسفالتجاده9كيلومتري

كارشناسي غلط براي سرمايه گذاري 9 ميليارد توماني

جاده دهدشت - سوق در كهگيلويه و بويراحمد شايد سال آينده به بهره برداري برسد

مديرعامل شركت آب و فاضلاب شهري     لرستان
اس�تان لرس�تان از به بهره ب�رداري 
رسيدن فاز نخس�ت پروژه آبرس�اني كاكارضا به خرم آباد خبر داد. 
حميدرضا كرم وند با بيان اينكه فاز نخس��ت پروژه كاكارضا طي امسال 
تكميل مي شود، گفت: تست مسيرها همزمان با اجراي بخش هاي انتهايي 
شروع شده كه بنا داريم اين هفته قطعه آبگير تا انتهاي تونل اول و آب شكن 
تست و شست وشو شود.  وي افزود: جهت رفع تنش آبي شهرها پروژه هاي 
متعددي شروع شده كه پروژه كاكارضا و رومشكان امسال تمام مي شود و در 
پل دختر، كوهدشت، معمولان و سپيددشت نيز با حفر چاه و انتقال آب از 
بيشه براي ماه هاي گرم و پرمصرف سال آماده مي شود.  مديرعامل شركت 
آب و فاضلاب شهري استان لرستان با بيان اينكه بخش عمده اي از شبكه 
فرسوده است، گفت: با توجه به كوهستاني بودن شهر خرم آباد تعديل فشار 
موضوع مهمي است، در حال حاضر در منطقه گلدشت مخزن خضر را وارد 
مدار كرده و كار حذف پمپاژ مستقيم به شبكه در مركز شهر در حال انجام 
است، در منطقه دره گرم نيز در حال اجراست و در منطقه علوي اين برنامه 
را داريم اما اعتبارات محدود است.  كرم وند افزود: اجراي پروژه هاي تأمين 
آب متعدد در شهرهاي استان و توجه به اينكه تأمين آب هر شهر از منابع 
متعددي باشد تا آب با ريسك پايين تري تأمين شود از اولويت هاي كاري ما 
براي كاهش هدررفت آب است.  وي با اشاره به ايجاد تصفيه خانه شهرستان 
دورود و كوهدشت، ادامه داد: مرحله اول بازگشايي انتخاب سرمايه گذار 
تصفيه خانه دورود و كوهدشت انجام شد و تا پايان سال اجرايي مي شوند.        

راهاندازيمركزتحقيقاتمديريتبحران
آذربايجانغربي

همزمان با هفته كاهش اثرات بلاياي       آذربايجان غربي
طبيعي مركز تحقيقات مديريت بحران 
و مهندسي زيرساخت هاي آذربايجان غربي در اروميه راه اندازي شد. 
اين مركزكه نخستين مركز مجهز به ميز لرزه است با همكاري اداره كل 
مديريت بحران استان و دانش��گاه اروميه در يك سال گذشته احداث و 
تجهيز شد كه با بهره برداري از آن امكان انجام مطالعات تحقيقات درحوزه 
لرزه خيزي و مقاومت اماكن و س��ازه هاي مهندس��ي براي دانشجويان 
مقاطع ارشد و دكتري و محققان اين رشته فراهم شد.  مديركل مديريت 
بحران آذربايجان غربي در آيين افتتاح اين مركز گفت: با توجه به شرايط 
لرزه خيزي استان و ضرورت توجه به مباحث مقاوم سازي اماكن در برابر 
زلزله سال گذش��ته با امضاي تفاهمنامه اي ميان استانداري آذربايجان 
غربي و دانشگاه اروميه كارهاي راه اندازي اين مركز آغاز شد و6۵۰ ميليون 
تومان از محل اعتبارات استاني براي خريد امكانات و تجهيز آن اختصاص 
يافت.  عباس جعفري افزود: به دليل ش��رايط تحري��م امكان خريد اين 
تجهيزات از خارج كشور فراهم نبود كه با تلاش اساتيد دانشگاه اروميه 
تمامي تجهيزات و دستگاه هاي آزمايشي از جمله ميزلرزه با ظرفيت 6 

تن و جك ۱۰۰ تني در داخل كشور ساخته شد. 

نخس�تين دوره ملوان�ي عمومي      سيستان و بلوچستان
كشتي هاي اقيانوس پيما با نظارت 
اداره امتحانات و صدور گواهينامه هاي بنادر و دريانوردي توس�ط 
دانش�گاه دريان�وردي و عل�وم درياي�ي چابه�ار برگ�زار ش�د. 
اين دوره آموزشي براي كشتي هاي با ظرفيت ناخالص بيشتر از ۵۰۰ 
تن و سفرهاي نامحدود )كشتي هاي اقيانوس پيما(، براي ۲۵ متقاضي 
بومي به صورت آزاد برگزار شد.  مديركل بنادر و دريانوردي سيستان 
و بلوچستان با تشريح برنامه هاي آموزش��ي اين اداره كل گفت: پيش 
از اين تنها در زمينه شناورهاي سنتي و سفرهاي نزديك به ساحل از 
سوي اين اداره آموزش هاي لازم ارائه مي شد.  سياوش رضواني افزود: با 
توجه به شرايط منطقه و اشباع نشدن حرفه دريانوردي، با رايزني هاي 
صورت گرفته با اداره كل امور دريانوردان س��ازمان بنادر و دريانوردي 
موفق شديم مجوز تمامي دوره هاي دريانوردي ممكن را براي دانشگاه 
دريانوردي و علوم دريايي چابهار دريافت كنيم.  وي ادامه داد: با توجه 
به علاقه مندي جوانان اين استان به شغل دريانوردي و ظرفيت خالي 
ناوگان كشتيراني كشور كه فعلًا با حضور دريانوردان خارجي تكميل 
شده است، اين امر مي تواند قدم بس��يار مؤثري در راه اشتغال آفريني 
باش��د.  مديركل بن��ادر و دريانوردي سيس��تان و بلوچس��تان گفت: 
دريانوردان چابهار با كار و فعاليت روي شناورهاي سنتي، سختكوشي 
و ماندگاري خود در زمينه دريانوردي را به اثبات رسانده اند و وقت آن 
رسيده كه از ظرفيت جوانان اين ديار در ناوگان تجاري كشور كه با فرو 
ريختن ديوار تحريم هاي ناعادلانه چشم انداز مثبتي براي آن قابل تصور 

است، استفاده بهينه شود.     

اجراي844طرحاشتغالزا
دركميتهامدادامامخميني)ره(استانقم

مديركل كميت�ه امداد ام�ام خميني)ره(      قم
اس�تان قم از اجراي ۸۴۴ طرح اش�تغال 
توسط كميته امداد طي هشت ماهه نخست سال جاري در قم خبر داد. 
عبدالله جلالي با بيان اينكه ۸44 طرح اشتغال طي هشت ماهه نخست 
سال جاري با اعتباري بالغ بر ۱۱۰ ميليارد ريال توسط كميته امداد در 
قم اجرا شده است، گفت: ۲6۰ طرح از مجموع طرح هاي اجرا شده از 
محل اعتبارات امدادي و ۵۸4 طرح از طريق تسهيلات بانكي اجرا شده 
است.  وي افزود: براي اجراي طرح هاي فوق ۲۵ ميليارد ريال از طريق 
منابع امدادي و ۸۵ ميليارد ريال از محل تسهيلات قرض الحسنه بانكي 
هزينه شده است.  مديركل كميته امداد استان قم ادامه داد: اين طرح ها 
در زمينه هاي توليدي، خدماتي، حمل و نقل بار و مسافر، صنايع دستي 
و دامداري براي 6۷۹ خانوار شهري و ۱6۵ خانوار روستايي در استان قم 
اجرا شده است.  جلالي گفت: همچنين ۵۷6 پرونده طرح خوداشتغالي 
و مش��اغل خانگي با مبلغ ۸4 ميليارد ريال جهت اعطاي تس��هيلات 

قرض الحسنه به بانك هاي عامل استان ارسال شده است.

خريدوذخيرهسازي600تنپرتقالبازار
شبعيددرگيلان

مديرعامل اتحاديه تعاون روستايي      گيلان
 گي�لان از خري�د ۶۰۰ ت�ن پرتقال 
ب�راي ب�ازار ش�ب عي�د از باغ�داران گيلان�ي خب�ر داد. 
اسماعيل قاسمي با اش��اره بر تأكيد استاندار مبني بر خريد ۵۰ درصد 
از پرتقال شب عيد از باغداران داخل اس��تان گفت: با خريد اين 6۰۰ 
تن پرتقال خوش��بختانه صددرصد نياز بازار شب عيد امسال از طريق 
باغداران گيلاني تأمين شده است.  وي لزوم بهره گيري از ظرفيت هاي 
استان را علت اصلي اين اقدام دانست و افزود: ادامه دار بودن اين روند 
در س��ال هاي آينده مي تواند به خودكفايي اين استان در تهيه پرتقال 
براي بازار شب عيد منجر ش��ود.  مديرعامل اتحاديه تعاون روستايي 
گيلان درباره خريد ميوه براي ش��ب عيد در استان ادامه داد: بر اساس 
تصميمات گرفته شده، قرار بر اين بود تا ۸۰۰ تن ميوه براي تنظيم بازار 
ميوه شب عيد خريداري شود كه اين امر تحت نظارت كميته راهبردي 
جهاد كشاورزي و سازمان تعاون روستايي اس��تان تأمين شده است.  
قاسمي همچنين افزود: با خريد 4۰۰ تن سيب قرمز از آذربايجان غربي 
و 6۰۰ تن پرتقال تامسون از داخل اس��تان، تهيه و ذخيره سازي ميوه 
براي بازار آخر سال انجام شده كه با توجه به ميزان مازاد پرتقال ذخيره 
ش��ده، گيلان آمادگي تأمين اين ميوه در ساير نقاط كشور را نيز دارد.  
به گفته وي پرتقال هاي محلي خريداري ش��ده از باغداران گيلاني با 
ميانگين وزن ۱۸۰ گرم بوده و از مرغوبيت خوبي برخوردار است و براي 

قرار گرفتن در ظرف ميوه شب عيد مناسب است. 

آغازساختدرهايحرمحضرتمسلم)ع(
درآبادان

كار ساخت دو در از در هاي حضرت مسلم )ع(      خوزستان
با كمك مردم آبادان در اين شهر آغاز شد. 
مكي يازع، رئيس ستاد بازسازي عتبات عاليات آبادان، در مراسم افتتاح 
كارگاه ساخت در هاي حرم حضرت مسلم)ع( با حضور مسئولان شهر، 
گفت: دو در از در هاي حرم حضرت مسلم)ع( به ابعاد سه متر در شش 
متر توسط مردم آبادان ساخته مي ش��ود.  وي با بيان اينكه جنس اين 
در ها از چوب ساج است، افزود: روي اين دو در نقوشي با نقره كاري نقش 
بسته شده است.  رئيس ستاد بازسازي عتبات عاليات آبادان ادامه داد: 
كار ساخت اين دو در از دو هفته پيش آغاز شده و پيش بيني مي شود 
ظرف يك سال آينده به پايان برس��د.  يازع با بيان اينكه اين در ها پس 
از ساخت به كوفه فرستاده مي شوند، گفت: ساخت هر در ۷۰۰ ميليون 
تومان هزينه به هم��راه دارد.  وي افزود: تاكن��ون ۱۲۰ ميليون تومان 
براي چوب ساج و ۸۰ ميليون تومان براي ورق هاي مسي آن تهيه شده 
است. مردم آبادان نيز ۱۰۰ ميليون تومان براي ساخت اين درها كمك 
كرده اند.  يازع با بيان اينكه مابقي هزينه ساخت اين درها توسط مردم 
اهدا مي شود، گفت: تمامي مراحل ساخت در ها در آبادان انجام مي شود.  
رئيس ستاد بازسازي عتبات عاليات آبادان ادامه داد: يك نجار و چهار 
آباداني ديگر و ۱۰ قلمزن اصفهاني در س��اخت دو در حرم عقيل )ع( 
مشاركت دارند.  وي با اشاره به اينكه درمجموع ۵۰۰ نفر كار ساخت، 
تداركات و پشتيباني ساخت درها را انجام مي دهند، گفت: بازديد از اين 

كارگاه براي عموم مردم آزاد است. 

بهرهبرداريازفازنخستپروژهآبرساني
كاكارضابهخرمآباددراستانلرستان

برگزارينخستيندورهملوانيعمومي
كشتيهاياقيانوسپيمادرچابهار

ميترا شهبازي
   گزارش يك

فرشاراكثبتمليوجهانيميشود
رئيس مركز ملي فرش ايران در آيين      مركزي
رونماي�ي از نماد ثب�ت جهاني فرش 
ساروق، از ثبت ملي و جهاني فرش اراك در آينده نزديك خبر داد. 
حميد كارگر در آيين رونمايي از نماد ثبت جهاني فرش ساروق كه در 
اين شهر برگزار شد، گفت: ثبت جهاني توسط سازمان جهاني مالكيت 
معنوي به عنوان يك عامل حفاظت كننده از برندهاي شناخته شده و 
ارزشمند تاريخي صورت مي گيرد.  وي افزود: بايد از قاليبافان، طراحان، 
رنگرزها و همه فعالان اين ح��وزه حمايت كرد و اين حمايت ها بايد در 
زمينه كمك به فرايند بازاريابي، صادرات و رونق توليد در فضاي بازار 
ش��امل تبليغات، برگزاري نمايش��گاه هاي داخلي و خارج��ي، اعزام و 
پذيرش هيئت هاي تجاري و تحقيقات با هدف بهبود و بهينه س��ازي 
فرايندهاي توليد و تجارت در اين حوزه صورت گيرد.  كارگر ادامه داد: 
فرش در اين استان تنوع بسيار و پيش��ينه غني دارد و فرش دستباف 
سلطان آباد)اراك(، ليليان)خمين( و فراهان همه برندهاي شناخته شده 
در بازارهاي بين المللي و فرامرزي هستند و كاملًا با فرش هاي دستباف 

نائين، اصفهان، تبريز، كاشمر و مشهد متفاوت هستند. 

پايانه مسافربري نهاوند كه در بهمن ماه سال گذشته با حضور استاندار 
و مس�ئولان وقت همدان بعد از 1۰ س�ال كش و قوس افتتاح شده بود، 
اكنون به معضلي براي مسئولان و متوليان اس�تاني تبديل شده است. 
اين پايانه مس�افربري توس�ط بخش خصوصي و در زميني با مس�احت 
۳۰ ه�زار مترمربع و 5 ه�زار مترمربع فضاي خدمات�ي و اعتباري بيش 

از ۴ ميليارد تومان احداث ش�ده و اكن�ون به دليل جانمايي اش�تباه و 
در دس�ترس نبودن آن موجب نارضايتي مس�افران ش�ده است. البته 
مشكلات تنها به اين جا ختم نمي ش�ود و معضل ديگري كه پيش روي 
مسافران اين پايانه است عدم حضور تاكسي ها در اين مركز است كه اين 
امر از ديد كارشناسان به زودي منجر به تعطيلي پايانه مذكور مي شود. 

راه هاي ارتباطي يك�ي از مهم ترين نيازهاي مردم اس�تان كهگيلويه و 
بويراحمد اس�ت كه هميش�ه از اين مش�كلات رنج مي برند و بر اساس 
ش�اخص ها، ج�زو مناطق محروم كش�ور هس�تند. بيش�تر جاده هاي 
اين اس�تان مشكل آس�فالت مناس�ب دارند يا آس�فالت ندارند يا اگر 
دارند، به س�ال هاي خيلي دور برمي گردد. اين جاده ه�اي ارتباطي بر 
اثر س�رما، يخ و باران دچار فرس�ودگي ش�ديد شده اس�ت. براي اين 

مش�كل مس�ئولان اس�تان به فكر افتاده اند ام�ا براي درس�ت كردن 
همه اين مس�يرها زمان زيادي لازم اس�ت. يك�ي از جاده هاي پر رفت 
و آمد اين اس�تان، جاده دهدشت- سوق اس�ت كه به گفته مسئولان 
راهنماي�ي و رانندگ�ي كهگيلوي�ه و بويراحمد ج�زو خطرناك ترين و 
پرحادثه ترين هاست. در اين سال ها در مورد اين جاده فقط صحبت شده 
و كاري كه مشكل مردم اين منطقه را برطرف كند، صورت نگرفته است. 

فرزانه فريدوني
   گزارش 2


